
Pracovná skupina pre lesníctvo, 14. októbra 2020

Zhrnutie správy zo zasadnutia:

Predsedá Martin Höbarth.

Udržateľné riadenie lesov v kontexte Európskej zelenej dohody

Sekretariát informoval, že Parlament prijal správu výboru AGRI o Európskej stratégii v oblasti
lesníctva a výsledok označil za pozitívny signál, konkrétne ocenil uznanie multifunkčnej úlohy lesov. 
Správa zdôrazňuje, že „...hoci sú lesy v EÚ obhospodarované v súlade so spoločne dohodnutou
zásadou udržateľnosti a v posledných desaťročiach lesných porastov pribúda, bol k udržateľnému
obhospodarovaniu lesov v rámci nedávno dojednaného nariadenia 2020/852 o zriadení rámca pre
uľahčenie udržateľného investovania (tzv. nariadenie o taxonómii) vyvinutý iný prístup.“

Definícia „udržateľného obhospodarovania lesov“  pre nariadenie o taxonómii je „...postupy
a využívanie lesov a lesných pozemkov... v takom rozsahu, aby bola zachovaná ich biologická
rozmanitosť, produktivita, schopnosť regenerácie, vitalita a schopnosť plniť v súčasnoti i budúcnosti
dôležité ekologické, hospodárske a sociálne funkcie na miestnej, národnej i celosvetovej úrovni bez
toho, aby sa tým poškodzovali iné ekosystémy...“

Sekretariát sa zmienil aj o udržateľnom obhospodarovaní lesov v oznámeniach Komisie:

Zvýšenie cieľov Európy v oblasti klímy do roku 2030: „K tomu, aby EÚ dosiahla klimatickú neutralitu
do roku 2050, potrebujeme rastúci objem prepadu uhlíka. Zvrátenie súčasného trendu vyžaduje
významné krátkodobé opatrenia... ako aj udržateľné opätovné zalesňovanie a zalesňovanie nových
plôch a lepšie hospodárenie s pôdou, okrem iného obnovou mokradí, rašelinísk a znehodnotenej pôdy
v súlade so stratégiou v oblasti biologickej rozmanitosti a prispievaním k jej cieľom.“

Stratégia EÚ v oblasti biologickej rozmanitosti do roku 2030: „....Komisia vypracuje pokyny týkajúce
sa zalesňovania a opätovného zalesňovania zohľadňujúce biologickú rozmanitosť a lesnícke postupy
bližšie k prírode.“

Sekretariát konštatoval, že udržateľné obhospodarovanie lesov je správnym prístupom a kľúčovým
prispievateľom k cieľom EÚ, ale dohodnuté koncepcie a rozvoj riadenia sú mimo odvetvia lesníctva
často ignorované a spochybňované. Stratégia EÚ v oblasti lesníctva  by preto mala prispieť
k riešeniu výziev.

 

V diskusii predsedajúci upozornil, že možno je chyba v komunikácii vlastníkov lesov, keď dostatočne
nezdôrazňujú udržateľnosť svojho lesa. Je potrebné zvoliť iný prístup. Podľa FR reprezentanta je
teraz téma udržateľného obhospodarovania lesov čisto politická, lesníci preto musia brániť svoje
princípy a kritériá udržateľnosti.

Podľa viacerých reprezentantov (AT, FR) treba urýchlene začať komunikačnú kampaň, napr. formou
krátkych videí. Častým problémom sú aj manipulácie s dátami alebo nedostatok presných
ekologických informácií (PT).

Dňa 23. 10. 2020 bude zasadať Stály lesnícky výbor, čo treba využiť a Komisii zdôrazniť pripomienky
a vyzdvihnúť multifunkčnú rolu lesov.



Budúca stratégia EÚ v oblasti lesníctva

V rámci tohto bodu prezentovala Fanny-Pomme Langueová (FR, CEPF) návrh spoločného dokumentu
Copa a Cogeca a CEPF „Reflection paper on the future EU Forest Strategy“ (dokument v prílohe
k zápisu v českom jazyku). Nejde o oficiálne stanovisko k stratégii, snahou je identifikovať jej hlavné
prvky a zmieniť konkrétne požadované akcie zo strany Komisie.

Dokument bol v diskusii prijatý pozitívne, predsedajúci vyzval na predkladanie maximálne
konkrétnych argumentov – napr. koľko CO2 predstavuje m3 dreva použitého v stavebníctve. Toto
podporil aj zástupca PT, podľa ktorého treba poukazovať na všetky prínosy rôznych spôsobov využitia
dreva ako materiálu.

 


